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Särskilt investeringsbidrag till ridsporten för 
Billdals Ridklubb 

Förslag till beslut 
Idrotts- och föreningsnämnden beviljar Billdals Ridklubb 2 695 000 kronor i särskilt 

investeringsbidrag till ridsporten. 

När projekten är genomförda ska dem redovisas till idrotts- och föreningsförvaltningen. 

Om medlen inte används som avsett eller inte används fullt ut kan föreningen bli 

återbetalningsskyldig för del av eller hela beloppet. 

Sammanfattning 
Billdals Ridklubb ansöker om särskilt investeringsbidrag till ridsporten för att installera 

solceller och värmepump, byta staket, samt asfaltering av stallplan på anläggningen vid 

Letsegårdsvägen 20 i Billdal. Föreningen har för avsikt att byta ut den 20 år gamla 

elpanna som värmer upp huvudbyggnaden mot en bergvärmepump som beräknas bidra 

till en besparing om 28 000 kWh/år. Vidare vill föreningen investera i en 

solcellsanläggning som ett led i deras hållbarhetsarbete och för att hålla nere 

energikostnaderna. Förbrukningen för den föreningsägda byggnaden med stall och ridhus 

beräknas efter byte till bergvärmepump till cirka 150 000 kWh/år. En solcellsanläggning 

dimensionerad för den huvudsäkring byggnaden har idag kan producera cirka 140 000 

kWh/år.  

Den totala kostnaden för projektet uppgår till cirka 3 000 000 kronor. Finansiering av 

projektet sker genom eget kapital och särskilt investeringsbidrag till ridsporten från 

idrotts- och föreningsnämnden. Bidraget ryms inom den totala ramen särskilt avsatt för 

ridsport under 2023 som uppgår till 13 000 000 kronor. 

Förvaltningen ställer sig positiv till föreningens initiativ om att genomföra 

energibesparande åtgärder på anläggning. Med åtgärderna kan föreningen bli nästintill 

självförsörjande på el och samtidigt bidra positivt till den energiomställning som hela 

samhället står inför. Förvaltningens bedömning är att föreningen kan genomföra 

åtgärderna med den finansiering som finns knuten till projektet. 

 

 

 

Idrotts- och föreningsförvaltningen 

 
  

  

Tjänsteutlåtande 

Utfärdat 2023-04-26 

Diarienummer 0111/23 

 

Handläggare 

William Lindgren 

Telefon:031-368 20 12 

E-post: william.lindgren@ioff.goteborg.se  



 

 

Göteborgs Stad, idrotts- och föreningsförvaltningen, tjänsteutlåtande 2 (3) 

   

   

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Idrotts- och föreningsnämnden har tillsammans med berörda nämnder tagit fram 

Göteborgs Stads plan för ridsport 2020–2024. I planen har ridsportens utmaningar 

identifierats som inkluderar behov av ökade resurser till drift och underhåll av ridsportens 

anläggningar. Idrotts- och föreningsnämnden har för 2023 avsatt 5 000 000 kronor 

öronmärkta till särskilt investeringsbidrag till ridsporten. Hittills har 137 000 kronor av 

anslaget beviljats. Bidraget ryms inom den totala ramen särskilt avsatt för ridsport under 

2023 som uppgår till 13 000 000 kronor.  

Den totala kostnaden för projektet uppgår till cirka 3 000 000 kronor. Finansiering av 

projektet sker genom eget kapital och särskilt investeringsbidrag till ridsporten från 

idrotts- och föreningsnämnden.  

Bedömning ur ekologisk dimension 
Då bergvärme inte kräver någon typ av förbränning, utan drivs av elektricitet, sparar det 

på jordens resurser. Genom att installera solceller så kan man också garantera en 

miljövänlig drift av värmepumpen. En solcellsanläggning har en generellt beräknad 

livstid på 25 – 30 år och producerar el från förnybar energi. Dessutom sker 

elproduktionen och elanvändning nära varandra vilket minskar överföringsförluster i 

elnäten. Den största miljöpåverkan från en solcellsanläggning sker vid tillverkandet, då en 

majoritet av världens solceller produceras i länder där energin som används vid 

tillverkningen är fossil i större utsträckning. Förbrukningen för den föreningsägda 

byggnaden med stall och ridhus beräknas efter byte till bergvärmepump till cirka 150 000 

kWh/år. En solcellsanläggning dimensionerad för den huvudsäkring byggnaden har idag 

kan producera cirka 140 000 kWh/år. Genom att investera i solceller kan föreningen 

således till stor del bli självförsörjande på el. 

Bedömning ur social dimension 
Förvaltningens bedömning är att de organisationer som föreslås särskilt 

investeringsbidrag till ridsporten har en verksamhet och ridanläggning som förbättrar 

möjligheten till en aktiv fritid för barn och unga och personer med funktionsnedsättningar 

i Göteborg. Genom beviljat bidrag till renovering, ombyggnation eller nybyggnation av 

ridanläggningen får föreningarna ökade förutsättningar att behålla eller utöka sina 

aktiviteter för barn och unga och personer med funktionsnedsättning. 

Samverkan 
Ingen facklig samverkan har skett i ärendet. 

  

Ärendet  
Förvaltningen föreslår att Billdals Ridklubb beviljas 2 695 000 kronor i särskilt 

investeringsbidrag till ridsporten för att installera solceller och värmepump, byta staket, 

samt asfaltering av stallplan på anläggningen vid Letsegårdsvägen 20 i Billdal.  
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Beskrivning av ärendet 
Billdals Ridklubb ansöker om särskilt investeringsbidrag till ridsporten för att installera 

solceller och värmepump, byta staket, samt asfaltering av stallplan på anläggningen vid 

Letsegårdsvägen 20 i Billdal. 

Föreningen har för avsikt att byta ut den 20 år gamla elpanna som värmer upp 

huvudbyggnaden mot en bergvärmepump som beräknas bidra till en besparing om 28 000 

kWh/år. Vidare vill föreningen investera i en solcellsanläggning som ett led i deras 

hållbarhetsarbete och för att hålla nere energikostnaderna. Förbrukningen för den 

föreningsägda byggnaden med stall och ridhus beräknas efter byte till bergvärmepump till 

cirka 150 000 kWh/år. En solcellsanläggning dimensionerad för den huvudsäkring 

byggnaden har idag kan producera cirka 140 000 kWh/år. Genom att investera i solceller 

kan föreningen således till stor del bli självförsörjande på el. 

Föreningen söker även stöd för att byta ut ett ruttet staket som avgränsar rasthagarna mot 

bäcken. Staketet är 20 år gammalt och i mycket dåligt skick. Billdals ridklubb ser även ett 

behov av att asfaltera utanför stallbyggnaden. Den opreparerade marken blir snabbt 

väldigt lerig och när leran fryser finns det risk för vrickningar, vilket kan drabba såväl 

hästar som människor.    

Fakta om föreningen 

Billdals Ridklubb är en de största ridklubbarna i Sverige. Föreningen bedriver 

ridskoleverksamhet för barn, ungdom och vuxna och sprider kunskap om ridning och 

hästhållning. Till ridskolan hör kurser, ridläger, fritidsverksamhet och ridning för 

personer med funktionsnedsättning. Under 2021 utökade föreningen verksamheten med 

en grupp för barn och ungdomar med neuropsykiatriska funktionshinder. Billdals 

Ridklubb har 997 medlemmar, varav 653 i åldern 7–25 år. Av dessa är 630 flickor och 23 

pojkar.  

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen ställer sig positiv till föreningens initiativ om att genomföra 

energibesparande åtgärder på anläggning i form av solceller och installation 

bergvärmepump. Med åtgärderna kan föreningen bli nästintill självförsörjande på el och 

samtidigt bidra positivt till den energiomställning som hela samhället står inför. För att 

minska risken för skador på hästar och människor är det viktigt att föreningen får 

möjlighet att asfaltera utanför stallbyggnaden. Att föreningen har funktionsdugliga staket 

runt anläggningen bedömer förvaltningen som viktigt ur en säkerhetsaspekt för hästar 

såväl som omgivning. Förvaltningens bedömning är att föreningen kan genomföra 

åtgärderna med den finansiering som finns knuten till projektet. 
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